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Som vi fortalte i sidste nummer, er projekt 
”Frederiks Områdefornyelse” nu sat i 
værk.  

Følgegruppe 
Der er blevet dannet en Følgegruppe med 
15 personer, som sammen med kommu-
nens forvaltning og de rådgivere, som 
tilknyttes, skal følge arbejdet til mål. Føl-
gegruppen er: 

Helmut Fechter 
Lars Krog 
Connie Stentebjerg 
Henriette Kriegbaum 
Christian Grøne 
Merete Langdahl 
Lisbet D. Mølgaard 
Ole Mølgaard 
Mette Boel  
Erik Boel 
Bodil Skipper Buntzen 
Svend Erik Christensen 
Benny Petersen 
Alberte Døssing 
Arne Berner Christensen  

Koordinator for projektet er arkitekt The-
rese Agerkilde fra Plan i kommunens Tek-
nik & Miljø afdeling. 

1. møde 
Det første møde blev afholdt den 23. janu-
ar med repræsentanter fra Viborg Kom-
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mune, og hvor repræsentanter fra de af 
kommunen udpegede rådgivere fra firmaet 
Labland Arkitekter i Århus blev præsente-
ret. Mødet blev i første række brugt til at 
præsentere projektet og udvikle tanker om, 
hvordan det fremtidige arbejde kunne gri-
bes an. 

2. møde 
Det 2. møde blev afholdt den 20. februar. 
Det blev tilkendegivet, både fra kommu-
nen og fra rådgiverne, at der var gjort et 
stort og grundigt forarbejde af Opstarts-
gruppen, og det blev der høstet megen ros 
for. På den baggrund kan arbejdet med at 
beskrive og udarbejde projektet blive gen-
nemført noget hurtigere, end hvad man 
ellers er vant til. I ansøgningen fra Frede-
riks var der opregnet næsten 200 forskelli-
ge forslag og ønsker, og en stor del af Føl-
gegruppens arbejde kom derfor, ikke uven-
tet, til at bestå i at prioritere blandt alle 
disse forslag. Det er klart for alle, at hver-
ken kræfter eller penge rækker til at gen-
nemføre alle de mange forslag. De 2 pri-
mære indsatsområder ser ud til at blive  

1) Sikkerhedstiltag i hovedgaden med flere 
og forbedrede heller/fodgængerovergange. 

2) Et projekt for et nyt centerområde fra 
Brugsen over det grønne firkant med Kar-
toffelpigen til området foran Pakhuset. 

2) Etablering af en sti, som går hele vejen 
rundt om og igennem Frederiks med akti-
viteter og udsmykning undervejs. 

Selv om der fra mange sider er blevet ud-
tryk ønske om at få oprettet og udskiftet 
belægning på cykelsti og fortov igennem 
hovedgaden, så blev det fra forvaltningen 
slået fast, at dette er driftsmæssige opga-
ver, og drift kan ikke være en del af områ-

 

Borgerforeningen vil løbende informere 
dels gennem vores Facebook-gruppe og 
dels på vores hjemmeside, hvor alle infor-
mationer, mødereferater m.v. vil være til 
rådighed. Vi opfordrer til, at man følger 
med på disse medier. Vi vil alligevel 
også her i medlemsbladet orientere kort 
om arbejdet. 
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defornyelse, som det er bestemt af mini-
steriet. Desuden vil de 4,5 mio. kroner 
måske ikke engang være nok til dette ene 
formål! 

1. Borgerinfomøde 
Der blev indkaldt til et informationsmøde 
for alle borgere den 4. marts, og det var 
dejligt at se, at mere end 80 borgere plus 
Følgegruppen. Der blev redegjort for pro-
jektet indtil nu, og der var lejlighed til at 
stille spørgsmål. Der var næsten kun posi-
tive reaktioner fra salen, så Følgegruppens 
indtryk blev klart, at man var tilfreds og 
støttede, at arbejdet kunne fortsætte i den 
udlagte retning. 

3. møde 
Blev holdt den 18. marts, hvor der forelå 
de første skitser fra arkitekterne og 
man arbejdede sig nærmere på, 
hvordan projektet kunne komme til 
at se ud. Der skulle prioriteres hår-
dere, for at pengene kunne række. 

4. møde 
Dette blev holdt den 2. aprl og var 
det sidste planlagte møde mellem 
følgegruppen og kommune/
rådgivere. Skitser og budget var 
tilrettet, og detaljer blev diskuteret. 
Præsentation på det kommende 
infomøde blev foreberedt. 

2. Borgerinfomøde 
Det 2. infomøde blev holdt den 8. april, 
hvor de skitserede tanker og planer blev 

alhedeborger.dk/frederiks-omraadefornyelse                 

fremvist for borgerne. Det blev tilsynela-
dende godt modtaget, for der var kun en-
kelte spørgsmål og ingen hørbar kritik.  

Nu kan der godt gå nogen tid, før der er 
nyt at fortælle. Forvaltningen og konsu-
lenterne går nu i gang med at udforme 
projektet og skrive program, hvorefter det 
skal behandles politisk. Først i Landdi-
striktsudvalget, derefter i Byrådet, og des-
uden skal det godkendes i ministeriet, og 
endelig skal opgaverne sendes  i udbud. 

På vegne af Følgegruppen vil Borgerfor-
eningen fortsat orientere om projektet i 
vores Facebook-gruppe og på 

 

Følg med dér! 

http://www.alhedeborger.dk/frederiks-omraadefornyelse

